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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan vált a kisvárdai Várda Sport Egyesület 
államilag elismert labdarúgó sportakadémiává?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

„Mégis milyen szakmai munka folyik Kisvárdán?” – tettem fel a kérdést az Országgyűlésben tavaly
év végén két alkalommal is, de sem Szabó Tünde államtitkár asszonytól, sem Rétvári Bence 
államtitkár úrtól nem kaptam válasz. Bár választ nem kaptam, az erre vonatkozó kérdéseim óta 
kiderült, hogy a Fidesz-kormány megítélése szerint kiváló szakmai munkát végeznek Kisvárdán. 
Önök ugyanis - nyilván a kiváló szakmai munka elismeréseként - 1,2 milliárd forint közpénzt 
folyósítottak a Várda Sport Egyesületnek, amely ráadásul azóta bekerült a 10 államilag elismert 
labdarúgó sportakadémia közé is.

Ezt követően K/8967. és K/8968. számokon írásban érdeklődtem Miniszter Úrtól arról, hogy a 
kisvárdai Várda Sport Egyesület, amelyik még a saját első osztályú csapata számára sem képes 
játékost nevelni, és ahol nemcsak a felnőtt csapatban, hanem lassan már az utánpótlásban is több 
külföldi játszik, mint magyar, hogyan vált államilag elismert labdarúgó sportakadémiává?

Az írásbeli választ igénylő kérdéseimre Rétvári Bence államtitkár úrtól kaptam nem érdemi, 
mindössze kettő mondatból álló választ, idézem: „Tájékoztatom, hogy az EMMI kidolgozta a 
sportakadémiai rendszer keretrendszerét. A sportakadémiákról szóló 303/2019. (XII. 12.) Korm. 
rendelet tartalmazza a sportakadémiai rendszer működésének szabályrendszerét.”

Ha azonban elolvassa a sportakadémiákról szóló 303/2019. (XII. 12.) Korm. rendeletet (a 
továbbiakban: Rendelet), személyesen is meggyőződhet arról, hogy az nem ad választ a feltett 
kérdésemre.

Tisztelt Miniszter Úr!



A kisvárdai Várda Sport Egyesület államilag elismert sportakadémiává minősítését, sokan 
érthetetlennek, szakmailag megalapozatlannak tartják az alábbi tényekre tekintettel:

Az NB I-ben évről-évre csökken a magyar játékosok aránya a pályán töltött időt tekintve. Ez 
elkeserítő és elfogadhatatlan különösen annak tükrében, hogy az idei immár a kilencedik év, mióta 
TAO-pénzek formájában a klubok jelentős, több százmilliárd forint közpénz támogatásban 
részesülnek. Amit elsősorban utánpótlás nevelésre, képzésre költenek. Azon futballisták közül tehát,
akik 2011-ben voltak 9-11 évesek, és mostanra érnek a felnőttkorba, arányaiban sokkal kevesebben 
jutnak el a profi bajnokságig, mint korábban valaha.

A 2019/20-as első osztályú bajnoki szezonban, átlagban a játékpercek csupán 58.1%-át, míg 
Kisvárdán - megdöbbentő módon - mindössze 26,5%-át kapják a magyar játékosok. Érdemes tehát 
megvizsgálni, hogy milyen szakmai munka folyik a Kisvárda akadémiáján, hiszen régóta feltűnő 
jelenség, hogy kimondottan sok a légiós a kisvárdai klub felnőtt csapatában. Jelenleg 16 külföldi 
játékosuk van a keretben (holott egy meccsre maximum tízet lehet nevezni), ami a legtöbb az OTP 
Bank Ligában.

De már az utánpótlásban is hasonló a helyzet. A Kisvárda U19-es csapata jelenleg az U19 III. 
Észak-Kelet nevű bajnokságban szerepel, és 13 nem magyar nevű játékost találni a keretükben. Ők 
feltehetőleg ukránok vagy ukrán származásúak.

(Azért csak feltételezzük, mert mint azt korábban Rétvári Bence államtitkár úrtól megtudhattuk, a 
Kormány nem rendelkezik a TAO-rendszerben sportolók állampolgárságára vonatkozó 
információkkal.)

A Kisvárda utolsó bajnokiján hat, feltehetően ukrán játékos lépett pályára, akik egyébként hat gólt 
szereztek, a rúgott nyolcból. A csapat jelenleg legeredményesebb játékosa tizennégy góllal Vasyl 
Khimich, aki a 2018-19-es szezontól játszik a kisvárdai akadémián, tehát nem saját nevelés. Az 
U17-es csapatukban egyébként szintén sok a vélhetően külföldi, ott 7 nem magyar nevű labdarúgót 
játszatnak.

Egyértelműen látható tehát, hogy az elmúlt években egyre több külföldi labdarúgó került a kisvárdai
akadémiára, akiknek köszönhetően ugyan a korosztályos csapataik sikeresebbek lettek, ám ezzel 
egyidejűleg a magyar játékosok háttérbe szorultak. Ők tehát egyértelműen a magyar tehetségek elől 
veszik el a lehetőséget. A Kisvárda mai felnőtt keretében csupán Kovácsréti Márk az a játékos, aki a
várdai utánpótlásból érkezett, de ő sem kisvárdai nevelés, 2017 előtt az FTC játékosa volt.

Kijelenthető, hogy a Kisvárda felnőtt és utánpótlás szinten is évek óta külföldi futballistákra épít, 
nem nevel ki az NB-I. számára játékosokat. A Transfermarkt adatai alapján egyetlen saját 
nevelésűnek nevezhető játékosa sincs az idei szezonban, továbbá 2013-ig visszatekintve egyetlen 
egy olyan utánpótlás válogatottban pályára lépő labdarúgót sem találni, aki kisvárdai nevelés lett 
volna. Ez felháborító, és nem lehet szó nélkül hagyni különösen annak tudatában, hogy az egyesület
csak 2015-2018 között 2166 millió forint TAO-támogatást kapott utánpótlás-fejlesztésre, képzésre.

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

Hogyan vált a kisvárdai Várda Sport Egyesület államilag elismert sportakadémiává?
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Tisztelettel kérem továbbá a Miniszter Urat arra, hogy

a Rendelet 2. §-a szerinti, a Várda Sport Egyesülettel kötött sportakadémiai keretmegállapodást;

a Rendelet 9. § (1) bekezdésben hivatkozott, a Miniszter Úr által meghatározott sportakadémiai 
minőségbiztosítási követelményeket tartalmazó dokumentumot;

a Rendelet 11. § (1) bekezdése szerint Miniszter Úr értékelését a Várda Sport Egyesület 10. § (1) 
bekezdése alapján benyújtott dokumentumaival kapcsolatban;

továbbá a Rendelet 10. § (1) bekezdésében hivatkozott, a Várda Sport Egyesület által elkészített 
és Miniszter Úrnak megküldött, a keretmegállapodás megkötésére irányuló írásbeli 
kezdeményezését annak mellékleteivel együtt (különös tekintettel az egyesület 3-7.§ szerinti, az 
egyesület sportakadémiai feladatoknak a kezdeményezés benyújtásának időpontjában való 
teljesítéséről, valamint a kezdeményezés benyújtását követő 4 évre szóló szakmai programját, a 
köznevelési intézmény fenntartójának pedagógiai programját, valamint a sportakadémiai 
feladatokat ellátó foglalkoztatottak munkaköri leírásait) részemre a válaszához mellékelve 
megküldeni szíveskedjen.

Ismételten várom megtisztelő, a feltett kérdésre vonatkozó válaszát, továbbá a felsorolt 
dokumentumok rendelkezésemre bocsátását.

dr. Steinmetz Ádám

országgyűlési képviselő
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